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Aan de leden van de raad,

Inleiding 

De gemeente Zwijndrecht is de mogelijkheden tot aanleg van een glasvezelnetwerk aan het 
verkennen. Dit doet zij in samenwerking met een tussenpartij met expertise en ervaring op dergelijke 
trajecten. Om tot de juiste aanbieder te komen voor de gemeente Zwijndrecht zijn de aanbieders KPN, 
Delta Fiber, E-Fiber en ODF benaderd om hun plannen in de gemeente Zwijndrecht toe te lichten. Alle 
aanbieders hebben concrete interesse om glasvezel aan te leggen in de gemeente Zwijndrecht. Zoals 
eerder aan u gecommuniceerd (2021-0149010) heeft de gemeente Zwijndrecht een lastige grondslag. 
Na aanleg van glasvezel neemt de kans op verzakking met bijbehorende kosten namelijk toe. Deze 
risico's dienen helder afgedekt te worden, zodat wanneer hier sprake van is dit ook goed en zonder 
meerkosten voor de gemeente hersteld kan worden. Tegelijk gaan we deze uitdaging niet uit de weg 
en zijn we pro-actief aan de slag gegaan om te komen tot dit verbeterde voorzieningsniveau. Hiermee 
geeft het college invulling aan de uitgesproken wens van de gemeenteraad (21M16 en 21T52), om te 
komen tot glasvezel in Zwijndrecht, Heerjansdam, de bedrijventerreinen en het buitengebied. 

Keuze telecombedrijf 

Om te komen tot de beste partij voor de gemeente Zwijndrecht worden de volgende onderwerpen 
onderzocht:
Demarcatie: Er wordt onderzocht welke gebieden de aanbieders bereid zijn om uit te rollen. De wens 
van de gemeente is dat de gehele gemeente uitgerold wordt, inclusief buitengebieden en 
bedrijventerreinen. Aanleg in het onrendabele buitengebied (voor marktpartijen) is van belang om, te 
voorkomen dat dit gebied qua ontwikkeling achterblijft op de kernen. Voor bedrijven is het van belang 
dat zij tegen marktconforme tarieven abonnementen kunnen afsluiten en niet per definitie zijn 
aangewezen op reeds aanwezige verbindingen.

Planning: Wanneer wil het telecombedrijf starten met de aanleg. De voorkeur van de gemeente 
Zwijndrecht is start aanleg begin 2023. 
Voorwaarden: Voldoet het telecombedrijf aan gemeentelijk technische en financiële eisen. De wens 
van de gemeente is dat er voldaan wordt aan de technische voorwaarden. Financieel is het 
uitgangspunt dat er een kostenneutrale situatie ontstaat voor de gemeente Zwijndrecht. Gezien de 
slappe grondslag van de gemeente Zwijndrecht is dit een belangrijk aandachtspunt. Daarbij is het 
belangrijk om dit te adresseren om geen achteruitgang in de kwaliteit van de openbare ruimte te 
riskeren. 
Diensten:  Hier wordt nagegaan wat de partijen bieden qua providers en diensten. Het is van belang 
dat bewoners een ruime keuze hebben in het aantal providers en pakketten. De openheid van een 
netwerk wordt ook als belangrijk gezien, omdat er op die manier meer concurrenten hun diensten 
kunnen aanbieden over het aan te leggen netwerk wat de keuze verruimd ten goede van inwoners en 
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ondernemers. 

Status
Alle telecombedrijven hebben een presentatie gegeven waarin zij hun visie en strategie kenbaar 
hebben gemaakt. Vanuit de gemeente is een financieel voorstel gemaakt waaraan de partijen 
minimaal moeten voldoen om tot een kostenneutrale situatie te komen voor de gemeente. Verder is er 
een marktonderzoek gedaan om  tot de beste partij voor de glasvezel uitrol in de gemeente 
Zwijndrecht te komen. 

De doelstelling is om met één partij een samenwerkingsovereenkomst te sluiten. Hiermee kan een 
opdracht ontstaan voor een marktpartij die de gehele opgave oppakt. Hiermee wordt versnippering 
van de opgave voorkomen. Door deze werkwijze is het niet mogelijk om nu separaat in projecten 
glasvezel aan te leggen. De reden hiervan is dat we door juist met één partij samen te werken 
kostenneutraliteit kunnen waarborgen en planning technisch het meeste snelheid kunnen maken. 
Verwerking in separate projecten voorziet in een grotere werklast tegen een kleinere opbrengst in het 
geheel, met negatieve gevolgen voor met name de kostenneutraliteit.  

Vervolgstappen 
De visies en strategieën van de verschillende geïnteresseerde telecombedrijven zijn verwerkt in een 
marktonderzoek. Met deze informatie kan de gemeente Zwijndrecht een weloverwogen keuze maken 
voor de partij die het beste aan de wensen voldoet. Een belangrijk aspect hierbij is dat de gehele 
gemeente voorzien wordt van glasvezel waarbij er een kostendekkende vergoeding betaald wordt. De 
ambitie is zoals beschreven om begin 2023 te starten met de aanleg van glasvezel in de gemeente. 
De doorlooptijd van aanleg is globaal 2 jaar. Hierbij is de gemeente ook afhankelijk van de 
haalbaarheid bij marktpartijen in de uitvoering. Het betreft een enorme opgave met de aanleg van 
glasvezel voor een lengte van ongeveer 200 kilometer. 

De eerste stap is om nu te komen tot een samenwerkingsovereenkomst met één van de partijen in de 
markt. Het staat partijen altijd vrij om een vergunning aan te vragen voor graafwerkzaamheden, echter 
wordt er op deze wijze pro-actief samengewerkt met één partij richting een 
samenwerkingsovereenkomst. We houden de gemeenteraad periodiek op de hoogte van de 
voortgang op dit onderwerp. 

Hoogachtend,

De secretaris, De burgemeester,


